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1. Tvorba gobelínů ji dostala k malování 

Zdroj: Opavský a Hlučínský deník - Extra ● 5. 12. 2020 

…Rodačka z Kostelce nad Labem Jaroslava Hýbnerová absolvovala v roce 1964 brněnskou Střední průmyslovou školu 
textilní v oboru textilní design. … Později jsem tkala malé gobelínky a stále jsem je pak podle nápadu nebo na zakázku 
zvětšovala,“ přibližuje Jaroslava Hýbnerová své gobelínové začátky. První velký gobelín si od ní po roce 1989 do své 
auly objednala Slezská univerzita. … 

 

2. Tradiční mezinárodní studentský seminář tentokrát na Opéefce 

Zdroj: denik.cz ● 4. 12. 2020 

Odkaz: https://pr.denik.cz/doporucujeme/uni.html 

...Tradiční mezinárodní studentský seminář tentokrát na Opéefce. Ve dnech 24. a 25. listopadu 2020 organizovala naše 
Obchodně podnikatelská fakulta tradiční setkání studentů Politechniky Rzeszowske, Fakulty managementu a Slezské... 

 

3. Vsadili jsme na asijské akcie. USA a Evropa se zotaví později 

Zdroj: E15 ● 4. 12. 2020 

…Kateřina ZYCHOVÁ, Vystudovala obor Master of Business Administration na americké vysoké škole Rochester 
Institute of Technology a bakalářský obor ekonomie na Slezské univerzitě. … 

 

4. Vesmír do škol! Začala Kosmická akademie pro děti 

Zdroj: vysokeskoly.cz ● 2. 12. 2020 

Odkaz: https://www.vysokeskoly.cz/clanek/vesmir-do-skol-zacala-kosmicka-akademie-pro-deti 

…Studenti Slezské univerzity budou moci zkoumat vesmír v unikátním planetáriu. Jedinečnou výukovou pomůckou se 
nově může pochlubit Slezská univerzita v Opavě. V prostorách filozoficko-přírodovědecké fakulty nedávno otevřela 
malé planetárium pojmenované Unisféra. Projekt za 60 milionů korun má podobu skleněné kopule o průměru osmi 
metrů. Umožňuje promítat 3D filmy obecenstvu čítajícímu až padesát lidí. Nové zařízení se pyšní jedinečnou kvalitou a 
ostrostí obrazu, která nemá v rámci … Vydejte se na cestu ke hvězdám. Studovat astronomii můžete v Praze i Opavě. … 

 

5. Studuj u nás | POLAR TV 

Zdroj: TV Polar ● 2. 12. 2020 

Odkaz: https://polar.cz/porady/studuj-u-nas/studuj-u-nas-02-12-2020-17-28 

…Alena Šimečková, ředitelka SZŠ Opava: Takže jde o to, že pokud budeme hovořit o maturitním oboru zdravotnické 
lyceum, tak většina těchto absolventů nastupuje dále na další studia a je to často na studia vysokých vyšších odborných 
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škol se zdravotnickým zaměřením, na lékařské fakulty, farmacii, psychologii, biologii, chemii. A absolventi oboru 
zdravotnický asistent v dnešní době už praktická sestra jednak nastupují na další studia a to většinou 
na Slezskou univerzitu, kde studují obor Ošetřovatel, všeobecná sestra a nebo na Vyšší odbornou školu do Ostravy 
diplomovaná všeobecná sestra a další část našich absolventů nastupuje do opavské Slezské nemocnice. Velmi hodně 
absolventů nastupuje do Psychiatrické nemocnice v Opavě a pak samozřejmě i někteří do Fakultní nemocnice v 
Ostravě. … 

 

6. Výroční sezóna Pěveckého souboru Slezan 

Zdroj: karvinsky.denik.cz ● 2. 12. 2020 

Odkaz: https://karvinsky.denik.cz/ctenar-reporter/vyrocni-sezona-peveckeho-souboru-slezan-
20201202.html 

…Koncertní sezóna 2020/2021 je sezónou výroční, sbor v ní oslaví svých 75 let od vzniku. Pro své posluchače 
připravoval s pílí již od jara velký Výroční koncert, který připadal na 16. 10. 2020. Měl se konat v Těšínském divadle a 
spolu se Slezanem měly toto krásné výročí oslavit i spřátelené soubory jako Komorní sbor Slezské univerzity, Folklórní 
soubor Slezan anebo komorní ženský sbor CZKW z Třince. Celé léto bylo věnováno přípravám, zpívalo se až dvakrát 
týdně, program byl bohatý a očekávání veliká. … 

 

7. Západ se bude vzpamatovávat pomaleji, vsadili jsme na asijské akcie, říká investorka Zychová 

Zdroj: e15.cz ● 2. 12. 2020 

Odkaz: https://www.e15.cz/byznys/burzy-a-trhy/zapad-se-bude-vzpamatovavat-pomaleji-vsadili-jsme-na-
asijske-akcie-rika-investorka-zychova-1375844 

…Kateřina Zychová, Vystudovala obor Master of Business Administration na americké vysoké škole Rochester Institute 
of Technology a bakalářský obor ekonomie na Slezské univerzitě. … 

 

8. Czech Press Photo vyhrál fotoreportér ČTK Vondrouš se snímkem Dezinfekce 

Zdroj: ctk.cz ● 2. 12. 2020 

Odkaz: https://www.ctk.cz/novinky/?id=3147 

…Hlavní cenu novinářské soutěže Czech Press Photo 2020 získal fotoreportér ČTK Roman Vondrouš se snímkem, který 
zachytil muže procházejícího dezinfekční bránou. Snímky s tematikou pandemie koronaviru na 26. ročníku soutěže 
převládaly. … Vítězný záběr pořídil Vondrouš na zářijovém Národním průmyslovém summitu. … Hlavní ceny CPP si 
Vondrouš velmi cení, titul Fotografie roku za svou fotografickou kariéru zatím nezískal. "Mám velkou radost, že jsem 
cenu obdržel. Ale na druhou stranu, musím zmínit další fotografy, kteří se vydávají dnes a denně do ulic a do nemocnic 
a zpracovávají téma koronakrize. Myslím, že cena patří všem," dodal fotograf, který v soutěži Czech Press Photo získal 
od roku 2008 dvě desítky ocenění. V roce 2013 zvítězil se sérií z Velké pardubické také v prestižní mezinárodní soutěži 
World Press Photo v kategorii sportovních akcí. Absolvoval Institut tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě, od 
roku 2005 pracuje v ČTK. … 
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9. Anketa: Vliv koronaviru na vzdělávání v cestovním ruchu a hotelnictví 

Zdroj: COT - Celý o turismu ● 1. 12. 2020 

…Cestovní ruch vždy byl, a já pevně věřím, že i nadále bude, pozitivním odvětvím. Lidé chtějí cestovat – mnoho z nich 
už plánuje své budoucí cesty. Nezbývá než si přát, abychom tyto plány byli schopni realizovat co možná nejdříve. doc. 
Ing. Pavlína Pellešová, Ph.D. … 

 

10. V Praze se dnes oficiálně otevřel honorární konzulát Islandu. Konzulkou a jedinou... 

Zdroj: denikn.cz ● 1. 12. 2020 

Odkaz: https://denikn.cz/minuta/507035/ 

…V Praze se dnes oficiálně otevřel honorární konzulát Islandu. Konzulkou a jedinou oficiální zástupkyní země v ČR je 
advokátka Klára Dvořáková. Slavnostní otevření se uskutečnilo online, islandský ministr zahraničí poslal zdravici. … 
Dvořáková podle webu kanceláře Holubová advokáti vystudovala Fakultu politických věd na Kansaské státní univerzitě 
v USA a Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze. Zabývá se cestovním právem, o kterém přednáší na pražské 
právnické fakultě a na Slezské univerzitě v Opavě. … 

 

11. Kongres v knize i na výstavě 

Zdroj: Region Opavsko ● 1. 12. 2020 

…U příležitosti 200. výročí Opavského kongresu město Opava v prosinci vydává publikaci, která tuto politicky a 
společensky významnou epizodu v historii města přibližuje. Na knize pracoval desetičlenný tým historiků 
ze Slezské univerzity, Slezského zemského muzea, Zemského archivu v Opavě a Národního památkového ústavu. … 
Zároveň dodává, že výstavou provedou zájemce ve virtuálním prostoru Jiří Šíl ze Zemského archivu v Opavě, Ondřej 
Haničák ze Slezského zemského muzea, Romana Rosová z Národního památkového ústavu i Marian Hochel 
ze Slezské univerzity v Opavě. „Výstavu máme naplánovanou až do 14. března 2021, tak doufám, že ji budou moci lidé 
vidět naživo. Obsahouje totiž řadu velmi vzácných exponátů, například kousek kadeře Napoleona Bonaparte nebo 
reprodukce výzdoby města v době kongresu,“ láká návštěvníky kurátorka historické expozice Ivana Maloušková. … 

 

12. Na jaře jsme byli na všechno sami, teď jsme bez motivace, tvrdí vysokoškoláci 

Zdroj: zpravy.aktualne.cz ● 30. 11. 2020 

Odkaz: https://zpravy.aktualne.cz/domaci/na-jare-jsme-byli-na-vsechno-sami-ted-jsme-bez-motivace-
tvrd/r~ac1ac6542fca11ebb408ac1f6b220ee8/ 

…Učit se bez pomoci kantora, který by měl látku důkladně vysvětlit, je ale podle respondentů nejen náročné na 
pochopení, ale hlavně časově vyčerpávající. "S tím, co by vyučující vysvětlil během jedné přednášky, jsem já běžně 
strávil hodiny času. Neměl jsem tak čas na nic jiného," vypočítává student Slezské univerzity v Opavě Petr Doležel. … 
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13. O chutích našich předků a pátrání po nezaznamenaných recepturách. Setkání s Prof. Irenou 
Korbelářovou 

Zdroj: ČRo Ostrava (Český rozhlas) ● 30. 11. 2020 

Odkaz: https://ostrava.rozhlas.cz/o-chutich-nasich-predku-a-patrani-po-nezaznamenanych-recepturach-
setkani-s-prof-8374376 

...O chutích našich předků a pátrání po nezaznamenaných recepturách. Setkání s Prof. Irenou Korbelářovou. Profesorka 
Irena Korbelářová je dáma, které našla vášeň a profesi v historii. Je děkankou Filozoficko-přírodovědecké... 

 

14. Host Českého rozhlasu Ostrava 

Zdroj: ČRo Ostrava (Český rozhlas) ● 30. 11. 2020 

Odkaz: http://www.rozhlas.cz/ostrava/program/#/2020-11-30 

...Host Českého rozhlasu Ostrava. Profesorka Irena Korbelářová je dáma, které našla vášeň a profesi v historii. Je 
děkankou Filosoficko-přírodovědecké fakulty Slezské univerzity a její pozornost přitahuje zdejší region a období 
raného... 

 

15. První byl babiččin sklep 

Zdroj: MF Dnes – Hradecký ● 30. 11. 2020 

…Film o krytech civilní ochrany v Hradci Králové dokončil mladý hradecký filmař Lukáš Rybka. Objevil jich stovku. 
Premiéru však oddálil koronavirus. Na začátku bylo vyprávění o tajném podzemním úkrytu, který se nachází u babičky 
ve sklepě. Pod bytovým domem z 50. let na Gočárově třídě v Hradci Králové, kde bydlí prarodiče 22letého amatérského 
dokumentaristy Lukáše Rybky, je jeden z bývalých krytů civilní ochrany. Otcovo vyprávění z dětství mladíka natolik 
zaujalo, že se pídil po dalších podobných stavbách ve městě a svou zvědavost nakonec přetavil v 23minutový 
dokument. „Byl jsem ve sklepě a našel ten kryt. Začal jsem pátrat a takto to vzniklo,“ vzpomíná Lukáš Rybka, student 
multimediální techniky na Slezské univerzitě v Opavě. … 


